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Taliándörögd község Önkormán yzataképviselő-testülete
8295. Taliándörögd, Kossuth u. 39.

Szám: 1405-13/2015.

J"gyzőkönyv

Készült: Taliándörö gd község Önkormán y zata Képviselő-testül ete 20 l 5 .

1 8. 00órai kezdettel megtartott közmeghailgatásról

Az üIés helye: Közösségi HázTaliándörögd, Kossuth u. 39.

Jelen vannak:

november 23 -án (hétfon)

Mohos József
Hoffner Tibor
Stumpf Zoltán
Szőrös Áaam

Távolmaradását eIőre j elezte:
Prácser Miklós

Tanácskozási joggal jelen van:

polgármester
alpolgármester
képviselő
képviselő

képviselő

főelőadó

Takács Lászlőné jegyző
Horváthné Papp Katalin főelőadó

Meghívottként jelen van:
Ungor Sándor
Nyögéri Lajos

Lakosság részérőIjelen van : 11 fő

Jegyzőkönyvvezető:
szaller zoltárné

Rendőrkapitányság Tapolca képvi seletében
Taliándörögd Polgárőr Egyesület Elnöke

Mohos JÓzsef Polgármester: kÖszöntette a jegyzőt, képviselőket.,a meghívottakat, a lakosságrészéről megjelenteket. Megállapította,. hogy á Áegválasztott 5 képviselőb őI 4 fő jelen van, atestÜlet határozatkéPes. Kérte a képviselőfet, hog"y a meghívóban szereplő napirendi pontoktárgyalásával éftsenek egyet, azt fogadlák el.

A kéPviselŐ-testÜlet határozathozatal nélkil, egyhangúlag, 4 igen szavazattal elfoga dta azalábbi:
NAPIRENDET: 1,1 Beszámolő az önkormány zat éves gazdálkod,ásáról, fontosabb intézkedésekről

Előadó: Mohos József polgármestei

2./ Rendőrségi konzultációs fórum

Mohos JÓzsef Polgármester: megkérte Ungor Sándort a tapolcai Rendőrkapitányság képviselőjét atáj éko ztató m e gtartás ára.

Ungor Sándor: kÖszÖntÖtte a megjelenteket. Elmondta, hogy a rendőrkapitányságoknak két évekÖtelező feladta, hogY évente kéialkalommal tartsanak a lakosságnak tájéko ztatőt a kozrend,,,
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közbiztonsághelyzetéről. A tqékoztatőt egy kötetlen lakossági fórum keretében tartjék meg, ahol
lehetőséget biztosítanak az embereknek különböző problémák, panaszok felvetésére. Az elmúlt fel

/ évben a településen nem történt bűncselekmény, még szabálysértés sem. Taliándörögdön nincs ilyen
jellegű probléma, a falu ,,a nyugalom szigete". Kérte a jelenlévőket tegyék fel kérdéseiket és azol<ra

szívesen válaszol. A rendőrség az önkormányzattől minden támogatást megkapott. A helyi
polgárőrség és a rendőrség kapcsolata nagyon jőI, az együttműködés példaértékű.

Mohos József polgármester: a helyi körzeti megbízottal az önkormányzatnak és a polgárőrségnek
is nagyon jó a kapcsolata.

Ungor Sándor: a Rendőrkapitányságon van fogadóóra, ha valakinek olyan panasza, bejelentése
van, amit nem akar nyilvánosság előtt megtenni, a fogadóórán rendelkezésre állnak a kapitányság
munkatársai.

Mohos József polgármester: megköszönte a rendőrség és a polgárőrség munkáját.

18 óra 10 perckor Ungor Sándor elhagl.ta az üléstermet.

1. Napirend

Mohos József polgármester: az elmúlt egy év munkájáról tájékoztatta a jelenlévőket:
Taliándörögd 2013. január 1-el csatlakozott a Monostorapáti Közös Önkormányzati Hivatalhoz,
megköszönte a jegyző és a hivatali dolgozók munkáját,
Az önkormányzatnak nem volt hitele, nem vett résrt az adósságkonszolidációban. 2014-ben 10

millió Ft támogatást kapott., amiből fejlesáéseket valósított meg, ezek a következők voltak:
- orvosi rendelőnél szigetelés, csatorna felszerelés, parkoló kialakítása
- temetőnél parkoló kialakítása, fa ültetés, a Klastromnál is ültettek facsemetéket., amit az
erdészettől kaptak.
- Ráskói utca tórkövezése és csapadékviz elvezetése, a lakók kérése volt, hogy aszfalt helyett térkő
legyen
- Közösségi Ház előtti terület burkolása homokkővel, ennek költsége 903 ezer Ft volt, ami szinte
csak az anyagkoltség volt, mer1 a burkolást a közmunkások csinálták,
- Kossuth u.26-ban a volt CSAO épületből szálláshely kialakítása, berendezése ami I2-I2,5 millió
Ft-ba került, A felújításra az önkormányzat pályázatot adott be, ami nem nyert. Az otthon lakói
június Z-ánköltóztek ki és a felújítás a Művészetek Völgye rendezvény kezdete előtti napon készült
el. A rendezvény teljes ideje alatt a szálláshely már üzemelt, a bérleti díj 1.185 ezer Ft volt
- csapadékviz elvezetés a Közösségi Ház előtti árok, Kiss János, Bem és Erdőalja utcák beton
elemekkel történő kiépítse L972 ezer Ft értékben.
- Tavasz utcában 10 db lakótelek villamosítása, amit az EON hálózat bővítéskéntvégzett A telkekre
még nincs érdeklődő, a fiatalok régi üresen áIIő házakat vásárolnak meg.
- polgárőrségpá|yázaton nyeft autójának gatázst épített az önkormányzat.
- a Nyugdíjas klub melletti kerítés javítása, külső konyha kialakítása
- műfiives páIya kialakítása, aberuházás 2I.743 ezer Ft volt, ehhez az önkormányzat I0 oÁ önrészt
biztosított 2,174 ezer Ft-ot.
- aberuházások összes költsége 52 millió Ft, volt ebből 32 millió Ft-ot pályázaton nyert a település,
20 millió F't volt az önerő.
- megalakult az önkéntes tűzoltó egyesület, megkapták a régi tűzoltőszertár épületét, pályáztak a
felújítására.
- a Nőszövetség aktívan működik, minden rendezvényen résá vesznek, köszönet a munkájukér1.
- a Nyugdíjas klubban vezető váltás volt, Vers Károly lemondott és helyette Inhof Zoltánt
váIasáottákmeg az idősek, Karcsi bácsinak megköszönte a több éves munkáját, Zolinak jó munkát
kívánt.
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- a Népdalkör idén ünnepelte fennállásának 40. évfordulóját, a környékbeli települések kórusainak
részvételével ünnepséget tarlottak. Megköszönte Kocsis Zoltárné Zsőka több éves munkáját. Új
karvezetővel a kórus tovább működik.
- a helyi értéktfuat a Dörögdért Ifiúsági Egyesület kezeli.
Megköszönte a civil szervezetek egész évi munkáját.
- az önkormányzat közfoglalkoztatás keretében 14 főt foglalkoáatott, nyáron egy-egy hónapra
diákokat is.
- nyári gyermekétkeztetés keretében 18 rászoruló gyereknek biztosította az önkormányzat a nyári
szünetben az ingyenes étkezést, könyltarosunk rendszeresen tarlott nekik kézműves
foglal kozásokat.
- az önkormányzat ktilonboző szociális ellátásokat biztosít az aíía rászorulók részére: lakhatással
kapcsolatosan, ápolási díj, rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény, Arany János Tehetséggondoző
program keretében 1fő, Bursa Hungarica tanulmányi ösáöndíjban 4 főt támogatott az
önkormányzat, Szociális célú túzifatámogatásra benyújtott pályázaton 42 m3 fa rászorulók részére
történő kiosáására lesz lehetőség.
- azidei évben 9 házasságkötés volt a településen
- ebben az évben 4 gyerek született, egy még várhatő
- első lakáshoz jutók támogatásában 3 helyi fiatal részesült.
- a civil szervezeteknek és a Közösségi Ház-nak is van hivatalos facebook oldala, ahol mindenki tud
táj éko ző dni az aktuáIís e s em énye krő 1, rende zv ény ekrő 1.

Az önkormányzat az idén is megrendezte a hagyományos rendezvényeit: borverseny, március 15,

szavalóverseny a taliándörögdi, kapolcsi és vigántpetendi gyerekek részvételével, Anyák Napja,
rendszeresen működik a baba-mama klub, aKézmúves Kezek Klubja, falunap, szüreti felvonulás,
bányász emlékmű koszorúzása, Márton nap, idősek napja, Decemberi rendezvények lesznek
Mikulás, falu karácsonyi ünnepség, és az adventi gyertyagyújtások. Művészeti Napok, a tervek
szerint 20l6-ban több programot hoznak a településre, az óvodakertből lehet, hogy a sportpályához
költöznek a szervezők A napok alatt az önkormányzat tngyenes használatba adta a középületeket,
ígéretet kapott az önkormányzat,hogy az idei év nyereségéből minimális pénz visszaosztása lesz,
ami jövőre várhatő,
- az ővodánáIbástya javítás volt, új mosogatót vásároltak, új lámpa búrák kerültek felszerelésre.

Tervek a következő évre:
az ővodáná| az utca felőli kerítés javítása, fenyőfa kivágása. Az idén az önkormányzat mfu 2.

alkalommalpá|yázottaz ővodainyíIászárők cseréjére, azépüIet felújítására, apályázat nem nyert. A
csapadékvíz elvezető árkok további javításáttervezi a testület: a KÖSZI báztstől (Dózsa u.2.) a
Somogyi B. u. 9-ig (Király Jánosék) Toldi utca (Orbánék mellett), Petőf,r utca végén (Bursiék)
mellett.
Bem, Erdőalja, Kiss János, Tartsay utcák aszfaltozására is páIyáztunk, de nem nyertünk, a páIyázati
lehetőségeket folyamatosan figyeljük. A Közösségi Héu és a turista szállő tetőszerkezetének javítása
is nagyon fontos, a munka elvégzése februárban várható. A KözösségiHaz nyíIászárőinak cseréjére
ís páIyáztunk, de az sem nyer1. A tető javítás mellett az épület napelemmel történő ellátása is fontos
cél. A tapasztalatok szerint sajnos a pályázatokon kevés a keret összeg.
Kérte a jelenlévőket, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban kérdezzenek és tegyenek javaslatot
milyen fej lesáést tafi anának fonto snak.

Inhof Zo|tán: a Petőfi utca végén §ánánpetty)-Foxódi útnáI aviz elvezetésének megoldását kérte.

Mohos József alpolgármester: Kelemen Károly az út jobb oldalán géppel kiásta az árkot, tavasszal
a közmunkások kézi erővel dolgoáak. Nyíreskút útnál is megcsinálták avíz elvezetést.

Mohos Béla: a tervek között nem szerepel az orvosi rendelő felújítása? A váró a l970-es éveknek
megfelelő, szerinte a környéken sehol nincs ilyen.
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Elhangzott, hogy elkészült a turista szá||ő, már volt bevétel is. Mennyibe kerül egy éjszaka?

Mohos József polgármesterz az orvosi rendelőnél is volt fejlesztés az ídei évben: meszelés,
műpadló csere, szigetelés, csatorna felszerelés, parkoló kialakítása.

Stumpf Zo|tán képviselő: a belső helyiség teljesen űj allzatbetont kapott, afta lett a műpadló
lerakva. A hátsó részbeázott amikor nagy eső volt, annak a szigetelése, dréncsövezése történt.

Mohos Józs ef polgárm ester: Turist a szállőnál 3 000, -Ff. egy éjszaka.

Mohos Béla: bárki bérelheti?

Mohos József polgármesterz előzetes bejelentkezés alapján bárki jöhet. A Múvészeti napok alatt

szinte teljesen tele volt vendéggel. Programokat kell hozni, amiért érdemes jönni, hogy legyenek
vendégek, Heti három alkalommal egy órát van orvosi rendelés, felesleges több millió Ft-ot költeni
efte az épületre, a funkcióját ebben a formában jól ellátja. Ha lesz páIyázati lehetőség, akkor
természetesen felújítja az önkormányzat, de önerőből több milliót nem tud erre fordítani. A
fejlesztéseket prőbáIják úgy megvalósítani, hogy lehetőség szerint a faluban mindenhol történjen
valami fej lesztés. Fontos az állagmegóvás.

Mohos Béla: ha az ép;J.letet nem újítják fel, legalább a székeket cseréljék le, mert azok már a 70-es

évekből valók.

Mohos József polgármester: vittek fel a váróba székeket

szücs zo|tán: az öcsi összekötő utat a nehéz 10 t feletti- teherautók tették tönkre, a korlátoző tábla
hiába van kint, nem tartják be.

Az utak aszfaltozása előtt a háza\<hoz bemenő vízvezeték csöveket ki kellene cserélni, mert már

nagyon régiek, bármikor javításra szorulhatnak, a költségek tervezésekor ezzel érdemes kalkulálni.
Nagyon szép a műfluves páIya, de mellette egy méter magas parlagfii és gaz van, amiben a régi

kitört kapufa és egyéb dolgok vannak. Art a részt is rendbe kellene tartani, nem csak a ,,kirakatot".

Mohos József polgármester: a Kapolcson keresáül vezető úton e-útdíjat kell ftzetni, valÓszínűleg
azért jönnek erre a fa szá|lító autók. A 10 t korlátozó tábla kint van, de mást nem tud tenni az

önkormányzat, rendőrség nem büntet.
Megköszönte az aszfa|tozás előtti vezetékek cseréjével kapcsolatos javaslatot. A sportpáIyához egy

állandó ember kellene 4-6 őrában foglalkoztatva, aki ellátná a fi:nyírást, páIya környékének
karbantartását és számon kérhető lenne. A csapadékos idő miatt sokszor kellett füvet nyírni, az

embereket nem lehet jobban, hatékonyabban dolgoztatni, sajnos ezzel nem lehet mit kezdeni. A
közfoglalkoztatásrakifizetett munkabérből egy állandó dolgozót kellene alkalmazni.

Mohos Béla: a műfüves pálya igénybe vételével kapcsolatban kérdezte, hogy az önkormányzat,
yagy a sportegyesület tulajdona és ki hasznáIhatja?

Hoffner Tibor alpolgármester: az önkormányzat tulajdona, Szalai Péter nyitja, zárja apályát, ő

engedélyezi ahasználatot, Kapolcsról is járnak focizni.

Mohos Béla: minek mennyi az összege, mennyiért hasznáIhatő?

Horváthné Papp Katalin: atarifát kiteszi a honlapra.

Szücs Zolrtánz a honlapra fel lehetne tenni mint hasznos információt. Baráti társaságok is
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használhatják, ha kedvet kapnak a focihoz? A település honlapján régi dolgok vannak, azokat is
frissíteni kellene.

Horváthné Papp Katalin: a testület meghatározta az árakat a honlapra majd jól látható helyre
felteszi. A hivatalos honlapon a testületi anyagok, előterjesztések, jegyzőkönyvek vannak feltéve.
Az intézményeknek: Közösségi Háznak, óvodának van facebook oldala, ott naprakészen vannak az
események, információk.

Prácser Erika: több embertől hallotta, hogy különböző rendezvényekről, eseményekről -p1. dr.
Tóth József eladása- nem tudnak az emberek, ez a Petőfi utca végén lakóknál merült fel és kérték,
hogy nem lehet-e oda is tenni egy hirdetőtáblát, mint nemrégen a Rákóczi utca végére.

Mohos József polgármester: nincs akadálya, van-e elképzelés, hogy hova tegyék?

prácser Erika: a petőfi utcába kálmán zoltánék körül valahova.

Inhof Zoltán: a plakátok kirakásával van probléma, mert a buszmegállónál lévő hirdetőre kirakják,
de a bolthozmár nem.

Nyögéri Lajos: ahogy beérünk a faluba, a 4-es elágazőhoz kellene fuányítő táblát kihelyezni, akik
Kapolcs felől jönnek, foleg napok alatt, sokan nem tudják merre kell Öcsre menni. Nem fából,
valamilyen tartós anyagból kellene készíteni.

Mohos József polgármester,. tervezte a testiilet már korábban is eligazítő táblákklhelyezését, az
árajánlatok beszerzése folyamatban van, az anyaga még nincs eldöntve, hogy fából, vagy fémből
1esz.

Nyögéri Lajos: a temetőhöz ki kellene rakni a behajtani tilos táblát, hogy autóval ne menjenek be.,
vagy felhajtható fekvőrendőrt kellene oda tenni, ami lakattal zárhatő. Lakatot lehetne adni a két
temetkezési vállalkozónak és egy lenne az önkormányzatnáL Mindenszentekkor is veszekedni
kellett a helyi lakókkal, hogy ne járjanak be.

Mohos József polgármester: nem tudja miér1 mennek be autóval. Le kell zárni lakattal a
nagykaput.

Stumpf Zoltán képviselő. Puha László csinál olyan zárat, amít kulccsal lehet zárni, nem kell hozzá
lakat, lehet meglévő kapuhoz is csinálni.

Mohos József polgármester: megköszönte Nyögéri Laiosnak az észrevételét.

Más napirend nem volt, Megköszönte a részvételt és a közmeghallgatást 79 őra 20 perckor bezárta.
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